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نفیسه زمانی نژاد

خبــر خبــر

توسعه زیرساخت ها؛ مطالبه جدی بخش خصوصی

اهتمام شرکت فولاد و نورد سبا به تکمیل پروژه های زیست محیطی

بازرگانی  اتاق  نمایندگان  یکمین جلسه هیئت  و  در سی 
اصفهان، طیف گسترده ای از دغدغه ها و مطالبات فعالان بخش 
سرمایه گذاری،  صنعت،  کشاورزی،  حوزه های  در  خصوصی 
و  گردشگری  دانش بنیان،  اقتصاد  اجتماعی،  مسئولیت 
زیرساخت های لجستیکی استان مورد بررسی قرار گرفت. اعضای 
هیئت نمایندگان در این جلسه بر ضرورت حمایت دولت از بخش 
تدوین  و  زیرساختی  پروژه های  اجرای  در  تسریع  خصوصی، 
راهبردهای مشخص برای مواجهه با بحران های اقتصادی تأکید 

کردند.
سیاست های  به کارگیری  لزوم  امروز،  اصفهان  گزارش  به 
حساب شده در حوزه کار اتباع خارجی، استفاده بهینه از درآمدهای 
گیاهان  ظرفیت های  از  بهره گیری  استان،  توسعه  برای  اتاق 
تدوین  مالکیت معنوی صنایع دستی و  ثبت جهانی  دارویی، 
استراتژی اقتصادی بحران از جمله محورهای کلیدی مطرح شده 

در این نشست بود.
ضرورت حمایت دولت از سرمایه های بخش خصوصی

امیر کشانی، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، با اشاره به نقش 
فعال و متعهد بخش خصوصی در شرایط بحرانی اخیر اظهار کرد: 
همانگونه که مردم و فعالان اقتصادی بدون وقفه به وظایف خود 
عمل کردند و پشتیبان نظام و کشور بودند، اکنون نیز دولت باید از 
این سرمایه های اجتماعی حمایت کند تا گره از مشکلات گشوده 
شود. او با اشاره به اینکه 22 میلیارد دلار از سرمایه های مردم در 
گمرکات کشور معطل مانده است، افزود: با حمایت دولت این 
منابع می تواند ترخیص شود و در مسیر تولید قرار گیرد؛ امری که 

تأثیر قابل توجهی در ارتقای رفاه عمومی خواهد داشت.
Á  امنیت غذایی نیازمند مدیریت دقیق منابع

انسانی
بر  بازرگانی اصفهان،  اتاق  رئیس  نایب  فوده،  محمدجعفر 
اهمیت امنیت غذایی در کشور تأکید کرد و گفت: اتفاقات اخیر 
نشان داد که حوزه کشاورزی و دامپروری نیازمند برنامه ریزی 
دقیق و اجتناب از تصمیمات شتابزده است. وی به نقش کلیدی 
اتباع خارجی در این بخش ها اشاره و تصریح کرد: حذف ناگهانی 
نیروی کار مهاجر می تواند امنیت غذایی کشور را تهدید کند، از 
این رو باید روند استفاده از این نیروها تحت نظارت و با درایت 

دنبال شود.
Á  توسعه فیزیکی شعب و پیگیری پروژه های

زیرساختی
علی صفرنوراله، رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و تأمین 
مالی و عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، از نیاز به 
احداث ساختمان اختصاصی برای شعبه نجف آباد اتاق بازرگانی 
خبر داد و گفت: خرید زمین با مشارکت اتاق ایران و اجرای 
پروژه با همکاری خیرین برنامه ریزی شده است. او همچنین از 
طولانی شدن فرآیند ساخت دهکده لجستیک استان انتقاد کرد 
و افزود: اتاق بازرگانی اصفهان آمادگی دارد در تکمیل این پروژه 
استراتژیک مشارکت کند تا زیرساخت های اقتصادی استان بهبود 

یابد.لزوم تخصیص درآمدهای اتاق برای توسعه اقتصادی استان
احمد خوروش، رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی، 
خواستار اختصاص کامل درآمدهای اتاق اصفهان به پروژه های 
از  توسعه ای استان شد. وی گفت: در حال حاضر ۴۰ درصد 
مبالغ پرداختی اعضا به اتاق اصفهان بازمی گردد و با رایزنی های 
صورت گرفته تلاش داریم تمامی این منابع در مسیر پروژه های 

زیرساختی اقتصادی استان به کار گرفته شود.
Á نقش اتباع خارجی در پایداری صنعت

محمدرضا برکتین، رئیس کمیسیون صنایع و عضو هیئت 
نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، با تأکید بر حضور مؤثر اتباع 

خارجی در صنایع کشور اظهار کرد: نباید به دلیل تخلف عده ای 
محدود، سیاست های شتابزده ای در قبال همه مهاجران اتخاذ 
شود. او گفت: تجربه چند دهه اخیر نشان داده است که این نیروها 
در بخش های سخت صنعتی سهم بسزایی دارند و حذف یکباره 

آنان می تواند پیامدهای نامطلوبی داشته باشد.
او همچنین با استناد به تحلیل آماری از عملکرد ۶۳۰۰ واحد 
صنعتی استان گفت: ۴۹۰۰ واحد فعال، ۵۵۱ واحد نیمه فعال و 
۸۴۹ واحد غیرفعال هستند. این ارزیابی بر مبنای مصرف برق و 

نیروی انسانی طی سه سال اخیر انجام شده است.
Á اصفهان، هاب گیاهان دارویی کشور

وحید دزفولی، رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع وابسته و 
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، با اشاره به نشست 
رؤسای کمیسیون های کشاورزی سراسر کشور در خردادماه در 
اصفهان گفت: نتیجه این نشست، معرفی اصفهان به عنوان هاب 
گیاهان دارویی کشور بود. وی خواستار توسعه کشت گلخانه ای 
در استان شد و گفت: اصفهان ظرفیت های بالایی در فرآوری 
گیاهان دارویی دارد. دزفولی همچنین بر لزوم صنعتی سازی کشت 
شیرین بیان تأکید کرد و گفت: این محصول پس از قهوه و کاکائو 
در رتبه سوم جهانی قرار دارد و کشور ما نیز صادرکننده عمده آن 
است، اما برداشت مرتعی آن موجب آسیب زیست محیطی شده 

که باید اصلاح شود.

Á  بحران های در  اقتصادی  استراتژی  تدوین 
آینده

محمدرضا گل احمد، رئیس کمیسیون مسئولیت اجتماعی 
شرکتی و عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، با اشاره 
به آمادگی نظامی کشور در شرایط بحرانی اخیر گفت: متأسفانه در 
حوزه اقتصاد استراتژی مدونی برای شرایط اضطراری وجود ندارد. 
او پیشنهاد کرد با بهره گیری از تجربه اخیر، نقشه راهی برای 
مواجهه اقتصادی با بحران ها تدوین شود تا کلیه بخش های 

دولتی، خصوصی و حاکمیتی وظایف خود را بشناسند.
Á ثبت جهانی صنایع دستی اصفهان

مژگان ایزدی، رئیس کمیسیون گردشگری، فرش و صنایع 
دستی و عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، گفت: 
اصفهان با دارا بودن بیشترین سهم در میان صنایع دستی ایران، 

باید برای ثبت مالکیت معنوی این آثار اقدام کند. 
او از برنامه ریزی برای ثبت جهانی 2۰ رسته ثبت ملی شده 
خبر داد و گفت: برخی از این رشته ها در آستانه فراموشی هستند 
و اکنون فرصت مناسبی برای حفظ و ثبت آن ها به نام اصفهان 

فراهم شده است.
Á نگاه تمدنی به ثبت معنوی هنرهای دستی

وحید فولادگر، رئیس کمیسیون اقتصاد دانش بنیان و عضو 
هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان، بر لزوم حمایت اتاق از 
ثبت جهانی مالکیت معنوی صنایع دستی تأکید کرد و گفت: این 

حمایت باید موجب مشارکت فعال هنرمندان شود. 
او افزود: نباید صرفا نگاه تجاری به این آثار داشت، بلکه ارزش 
این صنایع به هنر و مهارت نهفته در آن ها است. ثبت جهانی این 

آثار اقدامی تمدن ساز محسوب می شود.
Á تعامل با دولت و برگزاری میزهای خدمت

حمیدرضا امیدان، دبیرکل اتاق بازرگانی اصفهان، با اشاره به 
نقش فعال اعضای اتاق در مجامع گوناگون طی خردادماه گفت: 
نمایندگان اتاق با برگزاری نشست های هم اندیشی با دستگاه های 
دولتی، تلاش کرده اند تا همگرایی لازم در شرایط خاص کشور 
ایجاد شود. او همچنین از برگزاری سیزدهمین میز ارزی اتاق خبر 
داد و گفت: این جلسات فرصتی برای گفتگو مستقیم اعضا با 

مسئولان و طرح مشکلات و راهکارها فراهم کرده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان در بازدید 
از شرکت فولاد و نورد سبا گفت:گزارشی که از برنامه های 
زیست محیطی این شرکت ارائه شد گزارشی کامل و نشان دهنده 
اهتمام شرکت در موضوع های مهم حوزه محیط زیست است 
که در کنار تولید به آن توجه می شود. انتظار ما نیز همین است 
که تمام موارد محیط زیستی پروژه ها رعایت شود.به گزارش 
نماینده مردم  به همراه  امروز، داریوش گل علیزاده،  اصفهان 
شهرستان لنجان در مجلس و فرماندار این شهرستان با دیدار 
با مدیرعامل شرکت فولاد و نورد سبا، از خطوط تولید و اقدامات 
زیست محیطی این شرکت بازدید کردند.او اظهار کرد: گزارشی 
که از برنامه های زیست محیطی این شرکت ارائه شد گزارشی 
کامل و نشان دهنده اهتمام شرکت در موضوع های مهم حوزه 
محیط زیست است که در کنار تولید به آن توجه می شود. انتظار 
ما نیز همین است که تمام موارد محیط زیستی پروژه ها رعایت 
شود.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان تأکید کرد: 
کنترل  برای  فولاد سبا  از سوی شرکت  موارد لازم  رعایت 
مخاطرات احتمالی بسیار حائز اهمیت است. ازاین رو سازمان 
حفاظت محیط زیست برای حمایت از سرمایه گذاری و تولید 
مطابق با شعار سال و ایجاد اشتغال، در کنار این شرکت خواهد 
بود.گل علیزاده افزود: مهم ترین موضوع برای ما سازگار ساختن 
فعالیت های تولیدی با مباحث محیط زیستی است تا منفعت 
ایجادشده برای تمام شهروندان سراسر کشور ثمربخش باشد 
و تمام صنایع مرتبط از تولیدات این مجموعه بهره مند شوند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان همچنین با اشاره 
به اهمیت مدیریت مصارف انرژی و آب و تولید و توسعه پایدار 
گفت: گزارش مبسوط و کاملی در زمینه مدیریت و کاهش انتشار 

گازهای گلخانه ای توسط مدیران شرکت ارائه شد. باید در نظر 
داشته باشیم واحدهای صنعتی که با مباحث بیشتری در حوزه 
آب یا هوا مواجه اند، ملزم به نصب تجهیزات پایش آنلاین هستند 
و می توانند با بهره گیری از ظرفیت آزمایشگاه های معتمد جهت 
تکمیل فرایند پایش اقدام کنند. ضمن اینکه تمام فعالیت ها از 
طریق سامانه های مرتبط هم رصد می شود و اگر انحرافی دیده 
شود با اعلام به مجموعه صنعتی، اصلاح و سازگاری با حدود 

مجاز و استانداردهای محیط زیست صورت خواهد گرفت.
Á  آینده شرکت فولاد و نورد سبا از نظر تولید

محصولات کمی و کیفی
اکبر پولادی، نماینده مردم شهرستان لنجان در مجلس 
نیز در این بازدید، ، به موفقیت های شرکت فولاد و نورد سبا 
ملاحظات  رعایت  و  پیشرفته  تکنولوژی های  از  استفاده  در 
زیست محیطی اشاره کرد و گفت: با بهبود کیفی محصولات 

فولاد سبا، این شرکت می تواند در عرصه های بین المللی نیز 
عملکرد موفقیت آمیز تری داشته باشد و بدین ترتیب آینده 
شرکت فولاد و نورد سبا از نظر تولید محصولات کمّی و کیفی، 
عالی تر خواهد بود.علیرضا بصیری، فرماندار شهرستان لنجان نیز 
در این بازدید، با ابراز خرسندی از نقش مؤثر این بنگاه صنعتی 
در جبهه صنعت کشور و تولید با کیفیت بالا، بر اهمیت این 
مجموعه تأکید کرد و گفت: انتظار و توقع ما این است که شرکت 
فولاد و نورد سبا بتواند در تولید کیفی و تقویت ارزش افزوده 
محصولات فولادی همچنان به فعالیت خود با توان بیشتری 
ادامه دهد و با توجه به شرایط خاص شهرستان لنجان و درصد 
بالای بیکاری این شهرستان برنامه های مناسبی را به اجرا 
درآورد.او همچنین به اقدامات زیست محیطی این شرکت اشاره 
کرد و افزود: اقدامات زیست محیطی حال حاضر در شرکت فولاد 
و نورد سبا با استانداردهای موجود مطابق است و در مواردی که 

نیاز به تکمیل و بهبود شرایط دارد نیز روزبه روز در حال ارتقاست. 
این موضوع زمینه ساز توسعه کیفی و کمی این مجموعه خواهد 

بود.
Á  در ویژه  تولید محصــولات  تکمیل چرخه 

شرکت فولاد و نورد سبا
در جریان این بازدید، قاسم خوشدل پور، مدیرعامل شرکت 
فولاد و نورد سبا نیز با ابراز خرسندی از بازدید مدیران استان و 
شهرستان، دستاوردهای شرکت در حوزه تولید و محیط زیست 
را تشریح کرد.او تصریح کرد: گسترش سبد محصولات و تولید 
نیازهای جدید کشور در دستور کار این شرکت قرار دارد و 
برنامه ریزی لازم جهت دست یابی به تولید گریدهای ویژه انجام 
شده است.خوشدل پور افزود: تولید محصولات با ارزش افزوده 
بیشتر، ازجمله دو نوع ورق های الکتریکی و زنگ نزن که در 
این شرکت تولید می شود، نیازمند سرمایه گذاری جهت تکمیل 
مراحل نهایی است تا این محصولات در چرخه صنعت کشور 
و در صنایع پایین دست از جایگاه ویژه تری برخوردار شود. او 
همچنین تأکید کرد: محصولات ویژه می توانند در کاهش انتشار 
کربن و مصرف انرژی نقش بسزایی ایفا کنند. در حال حاضر، 
بسیاری از این محصولات از خارج از کشور وارد می شود و هدف 
این است که با حمایت مجموعه مدیریتی استان و شهرستان، 
تکمیل چرخه تولید این محصولات در داخل کشور و به ویژه در 
این مجموعه صنعتی ادامه یابد.خوشدل پور به برنامه ریزی برای 
تولید انواع گریدهای جدید اشاره کرد و گفت: در تولید ورق های 
الکتریکی، مدیریت مصارف انرژی و کاهش انتشار کربن مدنظر 
است، چه اینکه افزایش راندمان و بازدهی بیشتر انرژی باعث 

می شود مصرف انرژی نیز کاهش یابد. 

ثبت 87 هزار قرارداد رهن و 
اجاره اصفهانی ها در سامانه 

خودنویس
در  اصفهان  استان  شهرسازی  و  راه  اداره کل  نماینده 
 ۸۷ حدود  ثبت  از  اصفهان  مستغلات  و  املاک  کارگروه 
هزار قرارداد رهن و اجاره توسط مردم این استان در سامانه 

خودنویس خبر داد.
به گزارش اصفهان امروز، مهدی حق شناس با بیان اینکه 
مطابق ماده ۱۸ قانون جهش تولید مسکن و انتقال سامانه ای 
که در گذشته وجود داشت از وزارت صنعت معدن و تجارت به 
وزارت راه و شهرسازی، سامانه تحت عنوان سامانه خودنویس 
»ایران  همان  واقع  در  سامانه  این  کرد:  اظهار  شد،  ایجاد 
املاک« بود با شکل نوین و بهره گیری از ابزارهای جدید و 
زبان برنامه نویسی جدید و متناسب با نیاز روز، که این فرایند 
در قالب کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مستغلات 
استان ها پیش رفت.او افزود: در سال ۱۴۰۳ قانون ساماندهی 
بازار زمین مسکن و اجاره بها تصویب شد و در این قانون 
الزاماتی جهت ثبت کلیه قراردادها در سامانه های املاک و 
مستغلات پیش بینی شد و مجازات هایی را هم برای کسانی 
که تخطی کنند از این امر و قراردادها را به ثبت رسمی نرسانند 
و کد رهگیری دریافت نکنند در نظر گرفته شد، بنابراین 
موجران املاک مسکونی و مشاورین املاکی که قراردادها 
را ثبت می کنند ملزم هستند که تمامی قراردادها را به ثبت 

برسانند و کد رهگیری دریافت کنند.
در  اصفهان  استان  شهرسازی  و  راه  اداره کل  نماینده 
کارگروه املاک و مستغلات استان اظهار کرد: در سامانه 
خودنویس تاکنون در استان اصفهان حدود ۸۷ هزار قرارداد 
رهن و اجاره به ثبت رسیده است که نشان از استقبال بسیار 
خوبی است که از این سامانه به عمل آمده است.او با اشاره به 
وجود سامانه ای تحت عنوان کاتب که متولی آن سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور است، ادامه داد: در سامانه خودنویس، 
مبحث خودکاربری وجود دارد و شهروندان به سامانه دسترسی 
دارند لذا شهروندان می توانند هم به مشاور املاک مراجعه کنند 

و هم به صورت خودکاربری انجام دهند.

انتقال آب از دریای عمان به 
اصفهان از اولویت های دولت 

چهاردهم 
استاندار اصفهان اعلام کرد: پروژه انتقال آب از دریای 
عمان به استان، از اولویت های دولت چهاردهم در این دیار 
محسوب می شود.به گزارش اصفهان امروز، مهدی جمالی نژاد 
افزود: با توجه به تأکید رهبر انقلاب و پیگیری  مدیران قبل، 
ما تمام توان خود را بر این مبنا قرار دادیم تا بتوانیم بحران 
جدی آب در اصفهان را با اجرای پروژه های گوناگون از جمله 
انتقال آب از دریای عمان کمتر کنیم.او اضافه کرد: اکنون با 
برنامه ریزی دقیق پیمانکاران  پروژه و توافق صورت گرفته برای 
خرید آب توسط پالایشگاه اصفهان و مجتمع فولاد مبارکه، 
مدیریت استان در جایگاه حاکمیتی خود، تمام توان را به کار 

گرفته است تا این اتفاق بزرگ در اصفهان رخ دهد.

تأکید بر تسریع پروژه های 
مسکن بهارستان

ملی  نهضت  پروژه های  از  بازدید  در  اصفهان  استاندار 
مسکن بهارستان، بر لزوم شتاب در تکمیل آن ها تأکید کرد و از 
بسیج همه ظرفیت های استان برای پیشبرد این طرح خبر داد.

به گزارش اصفهان امروز، مهدی جمالی نژاد، با همراهی 
علیرضا قاری قرآن، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری و 
علیرضا غلامی، مدیرکل راه و شهرسازی استان، از پروژه های 
نهضت ملی مسکن در شهر جدید بهارستان بازدید کرد. در 
جریان این بازدید، روند پیشرفت پروژه های مسکونی به صورت 
برای  لازم  تمهیدات  و  گرفت  قرار  بررسی  مورد  میدانی 
تسریع در تکمیل آن ها اتخاذ شد.استاندار اصفهان با تأکید بر 
اهمیت تأمین به موقع مسکن برای مردم، خواستار بسیج همه 
ظرفیت ها و منابع برای سرعت بخشی به این طرح ملی شد.در 
ادامه این برنامه، نشست شورای مسکن استان به منظور بررسی 
دقیق تر وضعیت پروژه های نهضت ملی مسکن بهارستان، در 
محل شهر جدید برگزار شد. در این نشست، دستورات لازم 
از سوی مدیریت ارشد استان به مدیران مرتبط ابلاغ گردید، 
همچنین در حاشیه این بازدید، همایش »تسریع در تأمین 
اعتبارات مالی پروژه های نهضت ملی مسکن بهارستان« با 
حضور مهدی جمالی نژاد استاندار اصفهان، علیرضا قاری قرآن 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری، کوروش خسروی 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری و جمعی از مدیران 
کل دستگاه های اجرایی و نمایندگان بانک های عامل برگزار 
شد.در این همایش، با بررسی موانع اعتباری و مالی پروژه ها، 
سرپرست بانک های عامل و مدیران شرکت های سازنده به 

ارائه گزارش ها و دیدگاه های خود پرداختند.

مالیات بر مهریه تکذیب شد
سازمان امور مالیاتی در اطلاعیه ای با رد شایعات مطرح 
شده در فضای مجازی اعلام کرد: مهریه همچنان بدون 

محدودیت در مبلغ و نوع آن از مالیات معاف است.
در پی انتشار برخی شایعات در فضای مجازی مبنی بر 
»وضع مالیات بر مهریه های بالا«، سازمان امور مالیاتی در 
اطلاعیه ای که شامگاه شنبه منتشر شد، تاکید کرد: با استناد 
به ماده ۱۴۴ قانون مالیات های مستقیم، مهریه ثبت شده در 
اسناد رسمی نکاحیه از شمول مالیات خارج بوده و به صورت 
کامل معاف از پرداخت مالیات است.براساس این اطلاعیه، تا 
کنون هیچ قانون یا اصلاحیه ای در خصوص لغو یا تغییر این 
معافیت به تصویب نرسیده است و در نتیجه، معافیت مالیاتی 
مهریه کماکان به قوت خود باقی است؛ اعم از اینکه مهریه 
به صورت نقدی، سکه، ملک، خودرو یا سایر اقلام منقول یا 

غیرمنقول باشد.

بهبود توزیع روغن با وجود 
افزایش قیمت 25 درصدی

رئیس اتحادیه برنج و خواروبار اصفهان از بهبود تولید و 
توزیع روغن خبر داد و گفت: با وجود افزایش قیمت، بازار در 
وضعیت با ثباتی قرار دارد؛ هرچند عرضه بسته های کوچک 

به دلیل نبود توجیه اقتصادی کاهشی بوده است.
سیدمسعود بحق در گفتگو با ایسنا با اشاره به بهبود 
شرایط توزیع روغن در روزهای اخیر اظهار کرد: در مقایسه 
با بازه ۱2روزه، وضعیت توزیع روغن به مراتب بهتر شده 
است. کارخانه ها تولید و توزیع خود را به صورت منظم انجام 
می دهند و این روند با همان 2۵ درصد افزایش قیمت ادامه 
دارد. او افزود: توزیع درحال حاضر، شرایط مطلوب تری دارد 

و تولید نیز افزایش پیدا کرده است.
رئیس اتحادیه برنج و خواروبار اصفهان ادامه با اشاره 
به یک نکته مهم در ساختار توزیع بیان کرد: درحال حاضر، 
روغن های بسته بندی شده در حجم های ۸۱۰ گرمی و 
۱۳۵۰ گرمی کمتر از قبل در بازار مشاهده می شود. دلیل 
این موضوع، نداشتن توجیه اقتصادی برای کارخانه هاست؛ 
چراکه تولیدکنندگان تمایل بیشتری به عرضه روغن در 
بسته های پنج لیتری دارند.بحق ادامه داد: از آنجایی که 
خانواده ها بیشتر روغن های کوچک تر مانند ۸۱۰ گرمی یا 
۱۳۵۰ گرمی مصرف می کنند، کمبود این نوع بسته بندی 
در بازار محسوس تر و بیشتر به چشم مصرف کننده می آید.
او با تأکید بر اینکه در این زمینه جای نگرانی نیست، 
خاطرنشان کرد: در آینده نزدیک این مسئله نیز حل خواهد 
شد و کارخانه ها تولید بسته های کوچک تر را از سر خواهند 
گرفت. رئیس اتحادیه برنج و خواروبار اصفهان افزود: روغن 
خام از مبادی رسمی در حال ورود است و ثبت سفارش ها 
به صورت مرتب چه در مورد دانه های روغنی و چه روغن 
خام انجام می شود.بحق گفت: درحال حاضر، همه چیز برای 
تولید فراهم و تنها نکته ای که باقی مانده، اقناع کارخانه ها 
برای تولید بسته های کوچک تر است که به دلیل هزینه 
بالاتر بسته بندی، درحال حاضر تمایلی به این کار ندارند. 
امیدواریم با تدابیر لازم، این موضوع نیز به زودی برطرف 

شود.

هزینه روزانه آزادراه سان آرا 
یک میلیارد و 750 میلیون 

ریال است
آزادراه  نگهداری  و  ساخت  شرکت  اجرایی  معاون 
اصفهان از هزینه یک میلیارد و ۷۵۰ میلیون ریالی روزانه 
نگهداری این آزادراه خبر داد.به گزارش اصفهان امروز، 
از  قدردانی  با  خبرنگاران  در جمع  پناه  مرتضوی  بهنام 
زحمات شبانه روزی راهداران شرکت سان آرا به ویژه در 
این گرم ترین روزهای سال و حتی ایام تعطیل در راستای 
افزایش معیارهای ایمنی آزادراه گفت: ۱2 نوع عملیات 
بهسازی و ایمن سازی توسط تیم های گشت و پشتیبانی 
راهداری به صورت شبانه روزی حتی در روزهای تعطیل 
در آزادراه سان آرا انجام می شود.او افزود: اجرای عملیات 
نگهداری و تعمیرات روشنایی معابر در عوارضی ها، تعمیر و 
نصب چراغ های چشمک زن )چراغ پلیس مجازی(، لکه 
گیری آسفالت، گشت زنی روزانه 2 تیم راهداری، پاکسازی 
محور از وجود ضایعات، نظافت ایستگاه های سلامت و 
سکوهای نماز، برخی از این عملیات ها توسط راهداران 
تلاشگر است.به گفته وی، تعمیر و تعویض حفاظ های 
»گاردریل« میانی و کناری حادثه دیده آزادراه بلافاصله 
پس از وقوع حوادث در کمترین زمان ممکن شامل نصب 
سر سپری ها، تعمیرات صفحات و پایه های آسیب دیده و 
سر گارد پل، نصب تابلوهای مسیرنما، نوسازی تابلوهای 
فرسوده از دیگر عملیات های شبانه روزی راهداران با هدف 

افزایش ضریب معیارهای ایمنی آزادراه سان آرا است.

صدور 954 مجوز برای 
استخراج مواد معدنی در 

اصفهان
گفت:  اصفهان  استان  صمت  کل  اداره  سرپرست 
تاکنون ۹۵۴ پروانه بهره برداری برای استخراج مواد معدنی 
مانند آهن، مس، سرب، روی، طلا و سنگ های تزیینی 
در این استان صادر شده که ۷۴۷ فقره فعال و 2۰۷ فقره 
از آن غیر فعال است.به گزارش اصفهان امروز، صادق 
کرمی افزود: همچنین ۳۶۰ پروانه معدنی در بخش های 
اکتشاف تاکنون در این استان صادر شده که شامل ۳۰۰ 
پروانه اکتشاف و ۶۰ گواهی کشف معدنی است.او ادامه داد: 
استان اصفهان از نظر تعداد معادن فعال رتبه نخست، تعداد 
کل معادن دارای مجوز پروانه بهره برداری رتبه دوم، میزان 
ذخیره قطعی رتبه سوم و میزان استخراج اسمی رتبه پنجم 
کشور را دارد.سرپرست اداره کل صمت اصفهان اظهار 
کرد: ذخیره قطعی معادن این استان بیش از سه میلیون و 
۴۰۱ هزار تن است.او با بیان اینکه این استان از نظر معادن 
جایگاه خوبی را در کشور از آن خود کرده است، خاطرنشان 
کرد: حدود ۵۰ درصد معادن استان اصفهان در زمینه تولید 
سنگ های تزیینی فعالیت دارند و انواع سنگ های گرانیت، 
مرمریت و تراورتن های رنگی در این استان تولید می شود.

کرمی اضافه کرد: ظرفیت اسمی استخراج معادن استان 
سالانه ۶۱ میلیون تن انواع مواد معدنی است اما به صورت 

واقعی نزدیک به ۵۵ میلیون تن استخراج می شود.
او اظهار کرد: بیش از هشت هزار و ۶۰۰ نفر در معادن 
به طور  البته  و  به کار هستند  استان اصفهان مشغول 
غیرمستقیم به ازای هر یک شغل در معادن ۱۰ تا ۱2 شغل 
ایجاد می شود.سرپرست اداره کل صمت اصفهان افزود: 
افزون بر 2 هزار و ۳۶ میلیارد ریال حقوق دولتی معادن در 
سه ماهه امسال در این استان وصول شد.او گفت: سال 
گذشته نیز ۹ هزار و ۱۴۸ میلیارد ریال حقوق دولتی معادن 

استان وصول و به خزانه کشور واریز شد.

بازار سرد خودرو درتابستان داغ 1۴0۴
تغییر  عدم  معاملات،  توقف  بلاتکلیفی، 
محسوس قیمت ها، نگرانی های اقتصادی و 
رکود سنگین از ویژگی هایی است که این روزها 
در بازارخودرو مشاهده می شود.شرایطی که به 
طور معمول، ازآن تحت عنوان  رکود فصلی 
معاملات، نام برده می شود و البته امسال ناشی 
از انتظار خریداران، برای مشاهده نتیجه تصمیمات سیاست گذاران، 
در اوج خود قرار گرفته است. واقعیت آن است بازار خودروی کشور 
با آغاز تابستان ۱۴۰۴ وارد یکی از پیچیده ترین و سردرگم ترین 
دوره های خود در سال های اخیرشد. ازطرفی دشواری ها و تنگناهای 
اقتصادی و  ازسویی، وقوع جنگ ۱2 روزه ایران واسرائیل موجب 
شد تمرکز اقتصادی جامعه به سمت تأمین نیازهای اساسی و حفظ 
نقدینگی سوق پیدا کند و دراین میان  خودرو به عنوان کالایی 
سرمایه ای و نه ضروری، از دایره اولویت خارج شود.به طوری که 
دراین دوران، معاملات خودرو نزدیک به صفرو فعالان از رکود 
ونیمه تعطیلی این بازار خبر می دادند؛ چراکه نه خریدار تمایل به 
خرید داشت و نه فروشنده ریسک فروش در چنین شرایط مبهمی 
را می پذیرفت و نتیجه، تثبیت قیمت ها و حتی در برخی موارد، عدم 
اعلام رسمی نرخ بود.اما پس ازآتش بس، در حالیکه انتظار می رفت 
با فروکش کردن تنش های سیاسی و ثبات نسبی ارز، بازار خودرو 
نفسی تازه کند، آنچه در واقعیت رخ داده، رکود شدید، توقف معاملات 
و نگرانی های عمیق اقتصادی است که تأثیر مستقیم، بربازار خودرو 
قیمت  درصد   ۱۵ افزایش  حتی  آنکه  تأمل  قابل  است.  داشته 
کارخانه ای خودرو نیز نتوانسته جنب و جوشی در معاملات ایجاد کند.

Á بازار خودرو دربلاتکیفی
کارشناسان وفعالان بازار خودرو چه می گویند؟ آنچه از مشاهدات 
میدانی برآورد می شود، شرایط فعلی بازار، شکننده و وابسته به 

وضعیت سیاسی، اقتصادی و نرخ ارز است.هرچند پیش از پدید 
آمدن شرایط جنگی هم  در سه ماهه ابتدایی سال، بازار خودرو به 
دلیل تأثیرات ناشی از نوسانات ارزی، بلاتکلیفی مذاکرات وبرخی 
ازسیاست های وارداتی در یک حالت انتظار وکسادی قرار داشت، 
اما به یکباره با ورود به فصل تابستان، وارد مرحله ای بحرانی شد که 
قطعا بیش از هردلیلی ناشی از بحران جنگ ایران واسرائیل است.

به باورفعالان، بازار خودرو در مرحله ای بحرانی و حساس قرار دارد. 
کوچک ترین تکانه سیاسی یا ارزی می تواند موجب جهش یا سقوط 
ناگهانی قیمت ها شود. از این رو، بسیاری از مصرف کنندگان صرفا 

بازار را رصد می کنند و خرید قطعی را به تعویق می اندازند. به نحوی 
که میزان معاملات نسبت به بهار ۱۴۰۴ حداقل ۶۰ درصد کاهش 
یافته است . گرچه شرکت های خودروساز داخلی هم  تلاش کرده اند 
با طرح های فروش و پیش فروش، فضای بازار را کنترل و التهاب را 
کاهش دهند اما ظاهرا که موفق نبوده واستقبالی ازاین طرح ها نشده 
است.دراین شرایط، کارشناسان سه سناریو را برای آینده کوتاه مدت 
و میان مدت بازار خودروی کشور، ترسیم می کنند: نخست اینکه تا 
زمانی که فضای سیاسی و اقتصادی آرام نگیرد، بازار خودرو هم در 
وضعیت رکودی باقی می ماند.چشم انداز دیگر، اگر ثبات ارزی ادامه دار 

باشد و سیاست های وارداتی شفاف شود، احتمال بازگشت آرام رونق، 
وجود دارد. به عبارتی ریشه رکود امروز، در فضای روانی ناشی از 
بلاتکلیفی سیاست های کلان اقتصادی، واردات و آینده نرخ ارز 
است و اگر این موانع برطرف شود، مسیر بازار هم هموار خواهد شد.

Á  و سناریوی آخر؛ این بازار را وابسته اخباری می
داند که از مثبت تا منفی، ممکن است شوکی موقت 

به بازار وارد نماید.
دراین حال آنچه شفاف به نظر می رسد باوجود تثبیت تقریبی 
نرخ ارز در کانال ۸۰ هزار تومان، اما تورم عمومی به میزانی است 
که قدرت خرید را از مردم گرفته و دیگر توانی برای ورود به بازار 
خودرو باقی نمانده است. آن گروه از خریدارانی هم  که قدرت ورود 
به این عرصه را دارند، منتظر تثبیت شرایط اقتصادی هستند تا از 
ضرر احتمالی جلوگیری کنند و در مقابل، فروشندگان نیز به دلیل 
پیش بینی افزایش قیمت ها، حاضر به فروش با قیمت فعلی نیستند. 

یک بلاتکلیفی که بازار را درسکوت عمیقی قرار داده است.
Á راه نجات از رکود

روند نزولی معاملات، ثبات نسبی اما شکننده نرخ ارز، افزایش 
بدون تأثیر قیمت کارخانه ای خودرو و فضای سنگین روانی ناشی 
از بلاتکلیفی سیاسی و اقتصادی، همگی نشان از بحرانی دارد که 
به  عنوان فاجعه اقتصادی، تعبیر می شود.بازاری که احتیاط، ترس 
از آینده و بی اعتمادی اصلی ترین بازیگران پنهان آن به طوری 
که فروشندگان نمی فروشند، خریداران نمی خرند، و دولت نیز فعلا 
سیاست شفافی ارائه نداده است. براین اساس تأکید می شود تنها 
راه نجات از این رکود، اصلاحات اقتصادی بنیادی، تعیین تکلیف 
سیاست های وارداتی و ایجاد شفافیت در قیمت گذاری خودرو است 
درغیر این صورت این بازار همچنان، منتظر،بی ثبات و بی رمق خواهد 

ماند.


